
Til BSU 

 

Høring vedr. Erhvervsklassen 

Afsender af høringssvar: Skolebestyrelsen – Skoledistrikt Syd 

Høringssvar:                                                                                                                    17. marts 2022 

 

Skolebestyrelsen kvitterer for muligheden for at afgive høringssvar og har følgende kommentarer til ud-

sendte materiale vedr. Erhvervsklassen. 

 

Skolebestyrelsen vil klart anbefale model 1 – dvs at erhvervsklassen (Erh.kl) udvides på Toftegårdsskolen 

 

Det anbefaler vi fordi: 

• Lærerne kender målgruppen indgående og har kompetencerne i forhold hertil. 

• Der er en bedre udnyttelse af økonomien med volume og synergi i tilbuddet. 

• Eksisterende erhvervsklasse har viden, netværk og koordination, som allerede fungerer til elevernes 
bedste. 

• Der eksisterer allerede en velfungerende organisatorisk ramme omkring erh.kl. 

 

Bestyrelsen finder, at en model 2 (7. årg erhvervsklasse i distrikterne) vil svække fordelene ved tilbuddet og 
reelt umuliggøre virkeliggørelsen af et succesfuldt tilbud for 7. årgang. Det vil i øvrigt betyde, at en given 
erhvervsklasseelev faktisk ikke vil kunne få det fulde timetal i de mest nødvendige fag, da skemalægningen 
i almen spreder sig over både formiddag og eftermiddag. Dette er ikke hensigtsmæssigt i lystet af sammen-
hæng i den faglige undervisning og senere afgangseksamen. 

 

Bestyrelsen vil gerne tilbyde et par forslag til støtte for model 1: 

• Ved etablering af 7. årgang i erh.kl på Toftegårdsskolen kunne man overveje et løbende optag / op-
tag pr januar i kun 7 årgang, idet dette vil kunne tage højde for overskolingsproblematikker mellem 
små og store skoler.  

• Ved etableringen af 7 årg. I erh.kl bliver det rigtigt vigtigt at man på 6. årgang er opmærksom på til-
buddet (særligt på skoler, som afleverer kommende elever til 7. årg på ny skole), idet man med for-
del vil kunne undgå uheldige skoleskifter over kort tid for eleven. Derfor kunne det anbefales, at Er-
hvervsklassen er opmærksom på dette ift kommunikationen ud til skolerne. 

• Det er også vigtigt, at et tilbud til 7. årg.har opmærksomhed på skole-hjemsamarbejdet i 6. årgang 
på de (små) skoler, som nu vil kunne levere elever til tilbuddet. Altså en koordination mellem almen 
skole og erhvervsklassen. 
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